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Het jaar 2024 was voor de 3 entiteiten die vallen onder de naam 
Powered by Hattem (Vereniging, Duurzaamheidscoöperatie en 
Energiecoöperatie) een jaar van veranderingen, nieuwe kansen en het werken 
aan de verdere ontwikkeling van de opwekking van duurzame energie in of voor Hattem.

Hoewel we uitdagingen onderweg tegenkwamen, kijken we terug op een jaar waarin 
samenwerking en vooruitgang de boventoon voerden per entiteit gaan we in op de 
belangrijkste gebeurtenissen en ontwikkelingen. 

Duurzaamheidscoöperatie 
Aan de ontwikkeling van een zonnepark op de gesloten stortplaats aan de Oranje 
Nassaulaan kwam een eind. De provincie maakte ambtelijk duidelijk dat het realiseren van 
een zonnepark in een Natura 2000 gebied en in het Gelderse Natuur Netwerk ongewenst 
is en hoge natuurcompensatiekosten met zich mee zou brengen. De gemeente en wij 
hebben besloten de stekker te trekken uit het goede project dat gesitueerd was op een 
verkeerde plek.

De gemeente heeft daarna besloten haar lidmaatschap van Powered by Hattem te 
beëindigen en heeft haar 100 certificaten terug verkocht tegen betaling van een 
symbolisch bedrag.


Eind 2024 is besloten de samenwerking binnen de Coöperatie Energie Samen Noord 
Veluwe (ESNV) te beëindigen. De 7 coöperaties op de Noord Veluwe werken in de praktijk 
toch in kleinere verbanden samen. Als PbH ( breed) gaan wij steeds meer samenwerken 
binnen de coöperatie Duurzame Buren met Heerde en Oldebroek/Elburg. De Kop van de 
Veluwe.


Onze 4 zonnedaken hebben in 2024 iets minder stroom opgeleverd omdat het aantal 
zonne-uren tegenviel. De 4 rechten van opstal zijn met instemming van de gemeente 
notarieel aangepast om een winstuitkering aan de Vereniging mogelijk te maken.


Aandachtspunt is de toegenomen veiligheidseisen (Scope 12 keuring) die 
verzekeringsmaatschappijen stellen aan nieuwe en bestaande zonneprojecten. Voor onze 
4 huidige installaties betekent dit voor in ieder geval 2 projecten flinke aanpassingen.


Energiecoöperatie

De realisatie van onze zonnepanelen projecten op de gebouwen van BOGO en de Hof 
van Blom hebben lichte vertraging opgelopen. Met BOGO zitten we wel in de eindfase. 
Maar voor de bij Liander benodigde aansluiting is nog geen groen licht gegeven. We 
verwachten dat we in het eerste kwartaal van 2025 met een goed aanbod bij de 
aangemelde inschrijvers komen.

Met de inschrijving voor een obligatielening voor de Hof van Blom hopen wij in het derde 
kwartaal van 2025 te kunnen beginnen.


Vereniging  
De ontwikkelingen bij de noodzakelijke energietransitie staan niet stil. Met Heerde 
Energiek onderzoeken we of wij gezamenlijk de energiecoaches voor beide gemeenten 
kunnen gaan aansturen. Die taak ligt nu nog bij het Duurzaamheidsloket Noord Veluwe. 



De gemeente Hattem  onderzoekt hoe ze de taken van het Duurzaamheidsloket willen 
laten oppakken. 

We zijn en blijven in afwachting van concept nota Duurzaamheid 2.0 die op meerdere 
terreinen richting moet gaan geven (voorkomen van energieverbruik, terugdringing, 
opwekking etc.).

Binnen de samenwerking van Duurzame Buren wordt gekeken naar de ontwikkeling van 
zonneparken rond het Knooppunt Hattemerbroek. Er zijn diverse plannen, al dan niet 
op Rijksgrond en eventueel in combinatie met energieopslag.

Met de Vereniging Landschap en Milieu Hattem willen we samenwerken om een 
energietuin van maximaal 15 Ha in de polder Hattem te realiseren. De gemeente kan 
hiervoor uiterlijk maart volgend jaar een vergunning afgeven. 

Op initiatief van en met de Klimaatburgemeester zijn er 2 workshop georganiseerd over 
de energiecrisis en het terugdringen van energiegebruik door het verminderen van gebruik 
van (nieuwe) grondstoffen. Er zijn vele suggesties gedaan voor plaatselijke aanpak c.q. 
ondersteuning van initiatieven. De Klimaatburgemeester is hierover in gesprek met de 
gemeente.

Binnen de Green Deal is een veelbelovend project voor het onderzoeken van en lage 
temperatuur warmtenetwerk in voorbereiding. 

De nieuwe Energiewet is inmiddels door beide Kamers aangenomen en zal naar 
verwachting binnenkort inwerking treden. Lokaal stroom doorgeven wordt dan 
eenvoudiger


Bestuursontwikkelingen 
Samenwerking is en blijft de kern van ons succes. Binnen ons bestuur hebben we te 
maken gehad met veranderingen. Ons bestuurslid Kim Barendsen is door een ongeval 
langdurig uitgeschakeld. De kans op terugkeer van Kim is klein. Daarnaast heeft Sjourd 
Wijdeveld zijn functie neergelegd vanwege andere verplichtingen. Gelukkig verwelkomen 
we binnenkort Ewout Suithoff, die met zijn interesse in de coöperatie Duurzame Buren 
een waardevolle aanvulling zal zijn voor ons bestuur.


Vooruitblik op 2025  
Het komende jaar biedt ons volop kansen om door te bouwen op de basis die we in 2024 
hebben gelegd. We kijken uit naar de realisatie van onze zonnepanelen projecten, het 
versterken van samenwerkingen binnen Duurzame Buren en het verder ontwikkelen van 
innovatieve projecten zoals de energietuin en het warmtenetwerk. Ook blijven we actief in 
gesprek met de gemeente Hattem om duurzaamheid hoger op de agenda te krijgen.

De betrokkenheid van onze leden en inwoners is daarbij essentieel. We roepen leden op 
om zich actief in te zetten, bijvoorbeeld als secretaris, communicatieadviseur of 
websitebeheerder. Samen kunnen we meer bereiken en Hattem nog duurzamer maken.

De Algemene Ledenvergadering staat gepland voor 27 mei 2025 

Slotwoord 
Met trots en vertrouwen kijken we terug op 2024 en vooruit naar wat 2025 ons zal 
brengen. Powered by Hattem blijft zich inzetten voor een duurzame toekomst, gedreven 
door de kracht van samenwerking en innovatie. Samen met onze leden en partners willen 
we van Hattem een plek maken waar duurzaamheid en leefbaarheid hand in hand gaan.

Het bestuur van Powered by Hattem 
Januari 2025


